
Een begroting waar links èn rechts zeer tevreden over kunnen zijn 
 
Voor ons ligt een begroting waarin het college voorstelt om fors te investeren, en dat 
is geen overbodige luxe. De uitdagingen en kansen in onze stad zijn talrijk.  
 
In alle Nederlands gemeenten vinden in deze periode de behandeling van de 
begrotingen voor volgend jaar plaats. In de meeste gevallen gaat het dan om een 
relatief beleidsarme begroting. Raden willen niet vooruitlopen op de aanstaande 
gemeenteraadsverkiezingen en coalitieonderhandelingen. Maar niet hier. Met 
herindelingsverkiezing pas later in het jaar, mag deze raad nog een heel jaar op 
missie. En kunnen wij ons vandaag dan ook buigen over een beleidsrijke begroting 
voor 2018. 
 
Wij delen het beeld van een eigenzinnige, vitale en dynamische stad die groeit. We 
constateerden ook dat deze groei kansen biedt, maar niet vanzelfsprekend voor 
iedereen en we constateerden dat deze groei uitdagingen geeft bijvoorbeeld om stad 
bereikbaar en leefbaar te houden. 
 
Dat de huizenprijzen stijgen is mooi als je al een huis hebt, helemaal als deze lange 
tijd onder water heeft gestaan. Het betekent wel dat voor veel mensen een woning in 
de stad steeds vaker lastiger is geworden. 
 
Dat het aantal banen in stad groeit geeft vele stadjers nieuwe kansen. Tegelijkertijd, 
blijkt ook nu weer in deze begroting, geldt dat qua banen vooral voor hoger 
opgeleiden. 
 
–-- 
 
D66 staat voor een stad waarin iedereen mee kan doen. Een stad waar iedereen 
een kans heeft op een baan en op een woning. D66 staat voor aantrekkelijk stad met 
een gezond klimaat, een stad waar je veilig kan opgroeien en gezond oud kan 
worden. Een stad die ruimte biedt voor kansen. Dit zien wij duidelijk terug in de 
begroting. 
 
Via het stedelijk investeringsfonds worden investeringen gedaan om de 
bereikbaarheid te verbeteren, de woningbouw te versnellen en de energietransitie 
aan te jagen.  
 
Wij kijken ook uit naar de nieuwe school in Meerstad. Weer een plek in Groningen 
waar kinderen hun talenten kunnen ontplooien. Op dit vlak hebben wij vandaag een 
andere bijdrage. Wij dienen een motie in om samen met cultuurorganisaties in de 
stad te onderzoeken te onderzoeken of er ook cultuurhopper geïntroduceerd kan 
worden, naar voorbeeld van de sporthopper, om kinderen op een laagdrempelige 
manier kennis te laten maken met verschillende vormen van kunst en cultuur, zoals 
muziekles of schilderen. 
 
 
Daarnaast zien wij een begroting waarin ruimte wordt geboden voor een 
persoonsgerichte benadering, ook in financiële zin. Bijvoorbeeld bij mensen die 
steun nodig hebben gericht op werk en participatie. Als die persoonsgerichte 



aanpak, bijvoorbeeld door de Wij teams, ervoor zorgt dat er een verborgen 
zorgbehoefte of inkomensbehoefte wordt blootgelegd, dan vangen wij met deze 
begroting deze behoefte op! 
 
 
Wij zijn groot voorstanders van een persoonsgerichte aanpak, daarom dienen wij 
een motie in om de toegankelijkheid van de WIJ-Teams te verbeteren voor 
laaggeletterden.  
--- 
 
De grootste uitdaging van onze generatie ligt misschien wel op het gebied van 
klimaatverandering. Het verduurzamen van onze samenleving heeft hierbij prioriteit. 
Deze begroting stelt Groningen wederom in staat om stappen te zetten richting een 
energieneutrale stad. Wij zien uit naar de evaluatie van de pilot energie 
omgevingsplannen en willen graag aan de slag met aardgas vrije wijken. Wetende 
dat de praktijk weerbarstig is, zoals het geothermie project laat zien. 
 
Twee andere onderwerpen die los van de begroting het komend jaar onze aandacht 
verdienen als het gaat om het verduurzamen van de stad zijn klimaatadaptatie en de 
circulaire economie. 
 
Nog even los van het feit dat wij hier in de stad er niet aan ontkomen op ons voor te 
bereiden op de gevolgen van klimaatverandering, schept de komst van het VN 
instituut voor klimaatadaptatie naar Groningen een verplichting om koploper te zijn 
op dit gebied. We bewaken de prachtige natuurgebieden dichtbij, zoals het 
stadspark en de onlanden, maar we kunnen nog een hele grote en zichtbare slag 
slaan als het gaat om het vergroenen van de openbare ruimte. 
Ook in het economisch beleid van de gemeente zien wij nog mogelijkheden om een 
duurzame circulaire economie te versterken. In de commissie vroeg de PvdA ons 
wat wij verstaan onder de circulaire economie en wij hebben nog nagedacht over 
hoe wij daar handen en voeten aan kunnen geven. Bij deze kondig ik dan ook aan 
dat D66 met een notitie zal komen, wanneer andere fracties daar aan mee willen 
werken graag. 
 
Ik rond af. 
 
D66 staat voor een stad waarin iedereen mee kan doen. Een stad waar iedereen 
een kans heeft op een baan en op een woning. D66 staat voor aantrekkelijk stad met 
een gezond klimaat, een stad waar je veilig kan opgroeien en gezond oud kan 
worden. Een stad die ruimte biedt voor kansen. Met deze begroting kunnen wij daar 
een belangrijke bijdrage aan leveren.  
 
 
 
 


